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Protokół XVIII Sesji Rady Gminy Świercze z dnia 16 lipca 2020 r. 

W dniu 16 lipca 2020 r. o godz. 9.00 na Sali narad Urzędu Gminy Świercze odbyła się XVIII Sesja Rady 

Gminy Świercze w której udział wieli: Wójt – Pan Adam Misiewicz, Skarbnik Gminy – Pani Justyna 

Adamska, Sekretarz Gminy – Pani Izabela Kiela, Radca Prawny – Pani Małgorzata Łubińska, 

Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak, radni sołtysi oraz zaproszenie goście (listy obecności stanowią 

zał. nr 1,2,3). 

Ad:1 

Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak otworzył XVIII Sesję Rady Gminy Świercze, stan radnych 13 

obecnych, co stanowi quorum władne podejmowanych uchwał. Nieobecny radny Julian Kutner oraz 

Sławomir Radomski. 

Ad:2 

Przewodniczący Rady  - Wiesław Adamiak odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Gminy. 

4. Informacja Wójta o pracy w okresie między sesyjnym i realizacji uchwał podjętych na 

poprzedniej sesji. 

5. Informacja o złożonych interpelacjach, zapytaniach oraz udzielonych odpowiedziach. 

6. Sprawozdanie z realizacji zadań zawartych w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii za 2019 rok. 

7. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy za 2019 rok. 

a) debata nad raportem, 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Świercze. 

8.  Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy oraz sprawozdanie z wykonania planu 

finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej za 2019 rok.  

a) informacja Wójta o wykonaniu budżetu gminy za 2019 rok, 

b) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o przedłożonym 

przez Wójta Gminy Świercze sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2019 r. 

        c) zapoznanie ze stanowiskiem komisji Rady Gminy Świercze, 

       d) dyskusja, 

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Gminy Świercze za 2019 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Świercze z tytułu 

wykonania budżetu za 2019 rok. 

a) zapoznanie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium, 
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b) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej, 

c) zapoznanie ze stanowiskiem komisji Rady Gminy Świercze, 

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Świercze z tytułu wykonania 

budżetu za 2019 rok. 

10. Podjęcie  uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Świercze na 2020 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Aktualizacji Strategii Rozwoju Gminy Świercze na lata 

2016 – 2021 z perspektywą do 2025” . 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie udziału wynoszącego ¼ części we 

współwłasności nieruchomości położonej w obrębie Kowalewice Włościańskie. 

13. Zajęcie stanowiska w sprawie pisma mieszkańca gminy. 

14. Wolne wnioski. 

15. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady poinformował także o zaproszeniu Pana Grzegorza Pika – Dyrektora Zarządu 

Dróg Powiatowych w Pułtusku, który przybędzie na dzisiejszą sesję. Następnie udzielono głosu 

radnemu Łukaszowi Ołdakowskiemu, który złożył wniosek o udzielenie głosu członkowi Ochotniczej 

Straży Pożarnej w  Świerczach Pani Magdalenie Zawadzkiej  obecnej jest na sali. Przystąpiono do 

głosowania wniosku radnego Łukasza Ołdakowskiego, za jego przyjęciem głosowało 13 radnych, 

wniosek przyjęto jednogłośnie protokół głosowania stanowi zał. nr 4). Następnie przystąpiono do 

głosowania porządku obrad, za jego przyjęciem głosowało 13 radnych. Porządek został przyjęty 

jednogłośnie (protokół głosowania stanowi zał. nr 5). 

Ad:3 

Protokół XVII Sesji Rady Gminy Świercze z dnia 25 czerwca 2020 r. został wyłożony na sali, jeżeli nie 

będzie uwag co do jego treści zostanie przyjęty w przedłożonej formie.  

Następnie udzielono głosu Pani Magdalenie Zawadzkiej, Pani Zawadzka odczytała pismo zatwierdzone 

przez Zarząd OSP Świercze skierowane do Wójta oraz radnych z prośbą o zaplanowanie środków w 

budżecie gminy na remont pomieszczeń przeznaczonych na zaplecze socjalne oraz łazienkę. Do pisma 

został dołączony kosztorys wykonania prac (pismo stanowi zał. nr 6 do protokołu. Następnie pismo 

zostało złożone na ręce Pana Wójta który poinformował, że udzieli pisemnej odpowiedzi. 

Ad:4 

W dalszej kolejności Pan Wójt przedstawił informację z okresu pracy międzysesyjnej:  

1.Odbyły się postępowania o udzielenie zamówienia publicznego: 

 Rozbudowa i przebudowa stacji uzdatniania wody "Świercze” 

- ZOBII BUD Spółka z o.o. -  Sierpc. - netto 432 248,10 zł, brutto 531 665,16 zł (oferta wybrana) 

- Multi-Kom Andrzej Nakielski – Ostrołęka, netto 517 034,60 zł, brutto 635 952,56 zł 

 Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Świercze – Etap III,  

- Zakład Hydrauliczny „INSMONT” s.c., Mława netto 2 377 580,01 zł, brutto 2 924 423,41 zł 
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- BRUKTIM Usługi budowlano-projektowe Sylwester Barański – Ostrołęka, netto 1 929 602,02 zł, brutto 

2 373 410,49 zł 

- Multi-Kom Andrzej Nakielski – Ostrołęka, netto 1 452 984,56 zł, brutto 1 787 171,01 zł (oferta 

wybrana) 

- Przedsiębiorstwo budowlane Dariusz Nalewajk – Dzbenin, netto 2 460 000,00 zł, brutto 3 025 800,00 

zł 

 Modernizacja budynku garażowego przy ulicy Długiej 6 w Świerczach z przeznaczeniem na 

utworzenie Klubu Senior+, postępowanie unieważnione – wysokość oferowane ceny 

przewyższała środki przeznaczone przez Zamawiającego 

- Usługi Remontowo- Budowlane Dariusz Górecki, Warszawa, netto 213 821,14 zł, brutto 263 000,00 

zł 

- WŁOD-BUD Dachy 2 Paweł Włodkowski – Gotomin, netto 200 748,85 zł, brutto 246,921,09 zł 

2. Dnia 13 lipca odbyło się posiedzenie Komisji konkursowej w celu wyłonienia kandydata na 

stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej w Świerczach – wpłynęły 3 oferty. Komisja wybrała 

kandydaturę Pani Marioli Wydurskiej. Powierzenie stanowiska nastąpi z dniem 01 września 2020 roku. 

3. Otrzymaliśmy dofinansowanie 44 000,00 zł w ramach Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia 

Ochrony Powietrza MAZOWSZE 2020” – na zadanie: "Aktualizacja inwentaryzacji indywidualnych 

źródeł ciepła na terenie Gminy Świercze".  

4. Rozwiązany został problem organizacji pracy oddziałów przedszkolnych 5-6- latków w Szkole 

Podstawowej w Świerczach. Po dokonaniu analizy w porozumieniu z dyrekcją szkoły pod kątem 

możliwości lokalizacyjnych, kadrowych, ekonomicznych i dydaktyczno-wychowawczych nadal 

pozostaną dwa oddziały przedszkolne. Aby wyjść naprzeciw oczekiwaniom rodziców dzieci w 

oddziałach zostaną podzielone w następująco: Odział 6-latków obejmie 25 dzieci (wyłącznie 6-latki) i 

oddział 5-6 latków obejmie 24 dzieci (20 – 5 latków i 4 - 6-latków po uzgodnieniu z rodzicami). 

5. Mieszkańcy Świeszewka zwrócili się w sprawie montażu progów zwalniających na drodze gminnej.  

Poza koniecznością przygotowania zmiany Stałej Organizacji Ruchu, zadanie nie było wnioskowane na 

etapie projektu budżetu na 2020 rok. W związku z dużą ilością zadań realizowanych przez gminę oraz 

trudny do określenia spadek dochodów gminy w związku z epidemią Covid19, nie jestem w stanie 

zapewnić realizacji do końca 2020 roku.  

6. Koszty funkcjonowania systemu odbioru odpadów komunalnych z nieruchomości zamieszkałych z 

terenu Gminy Świercze w I półroczu 2020 roku  

Lp. Odbiór odpadów 

komunalnych miesiąc 

Ilość Jednostka 

miary 

Cena netto 

(zł) 

Wartość 

Brutto  

(zł) 

1. styczeń 88,72 Mg 1400,00 134 144,64 

2 luty  67,13 Mg 1400,00 101 500,56 

3 marzec  64,40 Mg 1400,00 97 372,80 

4 kwiecień  60,46 Mg 1400,00 91 415,52 

http://www.swiercze.biuletyn.net/?bip=2&cid=359&id=867
http://www.swiercze.biuletyn.net/?bip=2&cid=359&id=867
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5 maj 65,60 Mg 1400,00 99 187,20 

6 czerwiec 83,14 Mg 1400,00 125 707,68 

 razem odbiór odpadów  429,45 - - 649 328,40 

- koszty pozostałe - - - - 

- obsługa administracyjna - - - 19 415,90 

- PSZOK - - - 1 845,00 

 łącznie koszty systemu    670 589,30 

 

Wpłaty od mieszkańców za I półrocze 2020 r. wyniosły 506 859,31 zł 

Lp. Kod 

odpadu  

Struktura odebranych odpadów w I półroczu Ilość (Mg) 

I półrocze 

1 15 01 01 Opakowania z papieru i tektury 2,38 

 

2 15 01 06 Zmieszane odpady opakowaniowe (plastik/metal) 49,75 

 

3 15 01 07 Opakowania ze szkła 47,04 

 

4 17 06 04 Materiały izolacyjne inne niż w 17 06 01 i 17 06 03(styropian) 0,24 

5 20 01 99 Inne frakcje zbierane w sposób selektywny (popiół) 52,36 

6 17 09 04 Zmieszane odpady z budowy, remontów, demontażu inne niż 

wymienione w 17 09 01 i 17 09 03 

0,94 

7 20 03 07 Odpady wielkogabarytowe 14,86 

 

8 20 02 01 Odpady ulegające biodegradacji  13,18 

 

9 20 03 01 Niesegregowane (zmieszane) odpady komunalne 244,98 

10 20 01 36 Zużyte urządzenia elektroniczne i elektryczne inne niż wymienione w 

20 01 21, 20 01 23, 20 01 35 

3,72 

                                                                                                                                         RAZEM          

429,45 

 

Następnie radni zadawali pytani do udzielonej informacji: 
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- radny Przemysław Ruciński zaproponował aby na wrześniową sesję zaprosić Panią Mariolę Wydurską 

w celu przedstawienia koncepcji rozwoju Szkoły Podstawowej w Świerczach. Sprawa druga to 

planowane jest wprowadzenie dziennika elektronicznego czy szkoła posiada na to swoje środki czy też 

trzeba będzie je zabezpieczyć w budżecie? 

- radny Igor Nicewicz: Co się stało z budżetem gminy od ostatniej sesji na którym było zapewnienie 

pani Skarbnik, że wszystko jest w porządku, podatki spływają a jednak trzeba było zwolnić jednego 

pracownika? W odpowiedzi Wójt poinformował, że na wrzesień przygotuje pełną informację odnośnie 

oszczędności w związku z COVID 19, które zostały poczynione w Urzędzie oraz jednostkach 

organizacyjnych. 

Następnie w-ce Przewodnicząca Bogumiła Fabisiak odczytała realizację uchwał podjętych na XVII Sesji 

Rady Gminy Świercze (informacja stanowi zał. nr 7 do protokołu). 

Ad:5 

W okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna interpelacja ani zapytanie. 

Ad:6 

Sprawozdanie z realizacji zadań zawartych w Gminnym Programie profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz gminnym programie przeciwdziałania narkomani za rok 2019 

przedstawiła Pani Elżbieta Górajczyk.  Stanowisko wspólne komisji przedstawiła radna Bogumiła 

Fabisiak: ”Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”. Przedstawione sprawozdanie zostało 

przyjęte bez uwag i stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Ad:7 

Raport o stanie gminy Świercze w roku 2019 przedstawił Pan Wójt, opracowanie zawiera zestawienie 

najważniejszych danych o sytuacji Gminy, funkcjonowaniu Urzędu Gminy a także jednostek 

pomocniczych i realizowanych przez nie zadaniach. Wójt podziękował wszystkim pracownikom za 

pomoc merytoryczną w przygotowaniu opracowania. Dokument stanowi zał. nr 9 do protokołu. Radna 

Bogumiła Fabisiak odczytała stanowisko wspólne podjęte na posiedzeniu komisji: „Komisje większością 

głosów pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”. 

a) Do udziału w debacie z mieszkańców Gminy Świercze nikt się nie zgłosił. 

- radny Łukasz Ołdakowski: Czy budynki świetlic są użyczone strażom? W odpowiedzi Wójt 

poinformował, że wszystkie budynki są własnością gminy, strażacy zarządzają świetlicami, zyski 

z wynajmu świetlic trafiają do budżetu gminy. 

- Drugie pytanie radnego: Projekt który dotyczący boiska został odrzucony bo nie było 

pozwolenia na budowę? W odpowiedzi Wójt poinformował, że nie to było przyczyną. 

- radny Łukasz Ołdakowski: jego zdaniem nowe samochody strażackie powinny dostawać 

Państwowe Straże a my przejmować używane. W ramach oszczędności może trzeba było kupić 

samochód używany a nie nowy? W odpowiedzi Wójt powiedział, że jest mu bardzo przykro, 

starał się aby pozyskać środki na nowy samochód a nie zostało to docenione. 

     b)   przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy 

Świercze, za głosowało 9 radnych, przeciw głosowało 4 radnych. (protokół głosowania stanowi zał. nr 

10 do protokołu). Uchwała został podjęta większością głosów.  

Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak zarządził 10 minutowa przerwę. Obrady wznowiono o godz. 

10.56 – stan radnych 13. 
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Ad:8 

a) Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Świercze za rok 2019 przedstawił Pan Wójt, 

dokument stanowi zał. nr 11 do protokołu. O godz. 11.18 na salę obrad przybył radny Sławomir 

Radomski. Stan radnych – 14 uprawnionych do głosowania. 

b) Pani Skarbnik – Justyna Adamska odczytała Uchwałę nr Ci.92.2020 z dnia 15 kwietnia 2020 r. 

Regionalnej Izby Obrachunkowej zawierającą pozytywną opinię przedstawionego 

sprawozdania (dokument stanowi zał. nr 12 do protokołu), 

c) Komisje większością głosów pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały, 

d) Dyskusja, radni nie mieli pytań do przedstawionego sprawozdania, 

e) Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Świercze za 2019 rok., za głosowało 13 

radnych, przeciw głosował 1 radny. Uchwała została przyjęta większością głosów, protokół 

głosowania stanowi zał. nr 13. 

Ad:9 

a) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Igor Nicewicz – przedstawił wniosek w którym 

wystąpiono do Regionalnej izby Obrachunkowej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Świercze, 

b) Pani Skarbnik odczytała Uchwałę nr Ci.180.2020 z dnia 13 lipca 2020 r. Regionalnej Izby 

Obrachunkowej zawierającą pozytywną opinię przedstawionego wniosku Komisji Rewizyjnej 

(dokument stanowi zał. nr 14 do protokołu), 

c) Komisje większością głosów pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, 

d) Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Świercze, za głosowało 13 radnych, przeciw głosował 1 radny. Uchwała została podjęta 

większością głosów (protokół głosowania stanowi zał. nr 15). 

Głos zabrał Pan Wójt, podziękował za udzielenie absolutorium oraz za włożony wkład w realizację 

budżetu Pani Annie Puchalskiej,  która realizowała budżet, radnym, sołtysom, Pani obecnej Skarbnik, 

Pani Sekretarz, pracownikom oraz jednostkom organizacyjnym. 

Ad: 10 

Zmiany w uchwale budżetowej przedstawiła Pani Skarbnik – Justyna Adamska: 

1. Zmniejsza się dochody bieżące o kwotę 3.383,00 zł z tytułu refundacji z PUP świadczeń wypłaconych 

osobom wykonującym prace społecznie-użyteczne. 

2. Zwiększa się dochody bieżące o kwotę 87.575,61 zł, w tym: 

- z tytułu otrzymanych darowizn o kwotę 4.000,00 zł, 

- z tytułu rozliczeń za zużytą energię elektryczną o kwotę 1.000,00 zł, 

- z tytułu zwrotu nadpłaconych składek z ZUS z lat ubiegłych o kwotę 5.411,00 zł, 

- z tytułu dotacji celowej z budżetu państwa na wypłatę dodatku dla pracownika realizującego pracę 

socjalną o kwotę 8.480,00 zł, 

- z tytułu dotacji otrzymanej ze środków Funduszu Pracy w formie Krajowego Funduszu Szkoleniowego 

na działania obejmujące kształcenie ustawiczne pracowników i pracodawcy o kwotę 10.504,00 zł, 
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- z tytułu środków otrzymanych z Funduszu Solidarnościowego na realizację zadania "Opieka 

wytchnieniowa" - edycja 2020 o kwotę 7.680,00 zł, 

- z tytułu dochodów związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań 

zleconych o kwotę 6.500,00 zł, 

- z tytułu pomocy finansowej z budżetu Województwa Mazowieckiego na realizację zadania w ramach 

Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Ochrony Powietrza MAZOWSZE 2020 o kwotę 44.000,00 zł, 

- z tytułu środków przekazanych Gminie przez Bank Spółdzielczy w Nasielsku (środki zgromadzone na 

rachunku nieczynnym w obrocie) o kwotę 0,61 zł. 

3. Zmniejsza się dochody majątkowe o kwotę 240.149,68 zł z tytułu dotacji z Funduszu Dróg 

Samorządowych na realizację zadania pn. "Przebudowa drogi gminnej nr 340541W w miejscowości 

Dziarno, gm. Świercze" (wartość robót 327.275,85 zł, dofinansowanie 70%- 229.093,10 zł). 

4. Zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 137.994,00 zł, w tym: 

- z tytułu środków finansowych budżetu Województwa Mazowieckiego na zadanie z zakresu budowy 

i modernizacji dróg dojazdowych do gruntów rolnych o kwotę 95.000,00 zł, 

- z tytułu wpływów za sprzedaż działki nr 222 położonej w m. Klukowo Gmina Świercze o kwotę 

2.994,00 zł, 

- z tytułu środków otrzymanych z budżetu Województwa Mazowieckiego w ramach Mazowieckiego 

Instrumentu Aktywizacji Sołectw MAZOWSZE 2020 o kwotę 40.000,00 zł. 

5. Zmniejsza się wydatki bieżące o kwotę 1.920,00 zł w dz. 852 rozdz. 85219 § 4040 (zmiana klasyfikacji 

budżetowej wydatków). 

6. Zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 121.744,00 zł, w tym: 

- w dz. 710 rozdz. 71004 § 4300 o kwotę 10.000,00 zł z przeznaczeniem na sporządzenie projektów 

decyzji o warunkach zabudowy, 

- w dz. 750 rozdz. 75023 § 4270 o kwotę 5.500,00 zł z przeznaczeniem na modernizację instalacji 

elektrycznej w budynku Urzędu Gminy, 

- w dz. 750 rozdz. 75023 § 4300 o kwotę 8.000,00 zł z praznaczeniem na zakup platformy w związku 

z elektronizacją zamówień publicznych, 

- w dz. 750 rozdz. 75023 § 4430 o kwotę 2.000,00 zł z przeznaczeniem na ubezpieczenie mienia Gminy, 

- w dz. 801 rozdz. 80195 § 4170 i § 4300 o kwotę 23.660,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie audytu 

energetycznego SP w Świerczach oraz SP w Strzegocinie i przygotowanie wniosku o dofinansowanie, 

- w dz. 852 rozdz. 85219 § 4010, § 4700 o kwotę 18.984,00 zł z przeznaczeniem na  wypłatę dodatku 

do wynagrodzenia dla pracownika realizującego pracę socjalną (8.480,00 zł) oraz na szkolenia 

pracowników GOPS w Świerczach (10.504,00 zł), 

- w dz. 852 rozdz. 85295 § 4110, § 4170, § 4210 o kwotę 9.600,00 zł z przeznaczeniem na realizację 

zadania pn. "Opieka wytchnieniowa", 

- w dz. 900 rozdz. 90005 § 4010, § 4110, § 4120, § 4170, § 4210 o kwotę 44.000,00 zł z przeznaczeniem 

na realizację zadania pn. "Aktualizacja inwentaryzacji indywidualnych źródeł ciepła na terenie Gminy 

Świercze". 
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7. Zmniejsza się wydatki majątkowe o kwotę 345.160,00 zł w dz. 600 rozdz. 60016 § 6050 w związku z 

podpisaniem umów na realizację inwestycji w kwotach niższych od wartości kosztorysowej. 

8. Zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 207.372,93 zł, w tym: 

- w dz. 010 rozdz. 01010  § 6050 o kwotę 21.972,32 zł z przeznaczeniem na nowe zadanie inwestycyjne 

pn. "Budowa rurociągu wody pitnej w m. Gadacze", 

- w dz. 754 rozdz. 75412  § 6050 o kwotę 25.000,00 zł z przeznaczeniem na nowe zadanie inwestycyjne 

pn. "Rozbudowa i nadbudowa garażu OSP w Świeszewku", 

- w dz. 900 rozdz. 90095  § 6050 o kwotę 40.200,00 zł z przeznaczeniem na nowe zadania inwestycyjne 

pn. "Oczyszczenie stawu w Świerkowie i zagospodarowanie terenu" ( 20.100,00 zł) oraz "Budowa placu 

zabaw w Klukówku" (20.100,00 zł) , 

- w dz. 921 rozdz. 92109  § 6050 o kwotę 0,61 zł z przeznaczeniem zadanie inwestycyjne pn. 

"Modernizacja świetlicy wiejskiej w Chmielewie - Etap II", 

- w dz. 921 rozdz. 92195  § 6050 o kwotę 20.100,00 zł z przeznaczeniem na nowe zadanie inwestycyjne 

pn. "Zagospodarowanie terenu przy pomniku Poległych Bohaterów 1920r. w Prusinowicach", 

- w dz. 926 rozdz. 92601  § 6050 o kwotę 80.000,00 zł z przeznaczeniem na nowe zadanie inwestycyjne 

pn. "Budowa ziemnego boiska do piłki nożnej w Świerczach", 

- w dz. 926 rozdz. 92695  § 6050 o kwotę 20.100,00 zł z przeznaczeniem na nowe zadanie inwestycyjne 

pn. "Zakup i montaż piłkochwytów na boisku do piłki nożnej w Świerczach", 

W wyniku dokonanych zmian: 

1) Plan dochodów budżetu ogółem wynosi 23.164.315,38 zł, w tym: 

-  dochody bieżące 22.335.013,60 zł, 

-  dochody majątkowe 829.301,78 zł. 

2)  Plan wydatków budżetu ogółem wynosi 23.770.118,71 zł, w tym: 

-  wydatki bieżące 21.802.283,30 zł, 

- wydatki majątkowe 1.967.835,41 zł. 

Dokonane zmiany nie mają wpływu na wynik finansowy, plan przychodów i rozchodów na 2020 rok. 

Stanowisko wspólne komisji odczytała radna Bogumiła Fabisiak: „Komisje większością głosów 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”, przystąpiono do głosowania za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (protokół głosowania stanowi zał. nr 16 

do protokołu). 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutowa przerwę. Obrady wznowiono o godz. 11.56. 

Ad: 11 

Aktualizację Strategii Rozwoju Gminy Świercze na lata 2016 – 2021 z perspektywą do 2025 roku 

przedstawił Pan Wójt. Podsumowanie zostało rozszerzone o plan dróg planowanych do przebudowy i  

realizacji w latach przyszłych. W kolejnym roku będzie opracowywany nowy dokument do którego 

opracowania można powołać specjalny zespół, może z udziałem mieszkańców ewentualnie poddać go 

konsultacjom. Dokument stanowi zał. nr 17 do protokołu. Stanowisko wspólne komisji odczytała radna 
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Bogumiła Fabisiak: „Komisje większością głosów pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”. 

Przystąpiono do głosowania, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie (protokół głosowania stanowi zał. nr 18). 

Ad:12 

Informacji odnośnie działki nabytej w drodze komunalizacji udzielił Pan Wójt. Działka znajduje się w 

miejscowości Kowalewice Włościańskie, gmina posiada ¼ część udziałów. Zmarł właściciel działki  

natomiast rodzina wystąpiła z wnioskiem o zasiedzenie. Aby pomóc mieszkańcom chcemy tę działkę 

zbyć, wykonanie operatu to koszt około 4-5 tys. zł. Radna Bogumiła Fabisiak przedstawiła stanowisko 

wspólne komisji: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”. Po krótkiej dyskusji radny Igor 

Nicewicz złożył wniosek  o zastosowanie bonifikaty przy sprzedaży udziałów. Radni poparli złożony 

wniosek. Z uwagi, iż wysokość bonifikaty musi być wpisana w treść uchwały Wójt zaproponował aby 

podjęcie tej uchwały przenieść na najbliższą sesję. Radni przychylili się do złożonej propozycji. 

Ad:13 

Wójt poinformował o spotkaniu które odbyło się z mieszkańcem, odczytał notatkę służbową 

sporządzoną z przeprowadzonej rozmowy (notatka stanowi zał. nr 19 do protokołu). Wójt odczytał 

także przygotowany projekt odpowiedzi do mieszkańca (pismo stanowi zał. nr 20) 

Radny Nicewicz: czy po wykonaniu prac które zostaną przeprowadzone na gruncie, mieszkaniec nie 

będzie rościł dalszych pretensji? W odpowiedzi Wójt poinformował, że jeżeli chodzi o odpływ wody to 

w tej kwestii doszliśmy do porozumienia i dalszych roszczeń nie będzie, ponadto zainteresowany miał 

skontaktować się jeszcze z synem w sprawie zagospodarowania terenu. Prace zostaną wykonane do 

15 września br. 

Radny Łukasz Ołdakowski: Czy w związku z tym prace na boisku zostaną wstrzymane? W odpowiedzi 

Wójt poinformował, że nie od przyszłego tygodnia ruszają prac, zostanie rozprowadzona siatka na 

krety, zamontowane piłkochwyty. Termin  wykonania prac do końca września.  

Radna Karolina Sikorska zaproponowała aby po wykonaniu prac został spisany protokół. 

Przewodniczący Rady odczytał treść proponowanej odpowiedzi do zainteresowanego, za jej przyjęciem 

głosowało 8 radnych, wstrzymało się od głosu 6 radnych. Większością głosów radni zdecydowali o 

wysłaniu zaproponowanej odpowiedzi (protokół głosowania stanowi zał. nr 21). 

Ad:14 

Na salę narad ponownie przybyła Pani Magdalena Zawadzka której udzielono głosu. Po krótkiej 

informacji odnośnie zakupu nowego samochodu za który są wdzięczni i wypowiedz radnego 

Ołdakowskiego została źle zrozumiana, spytała czy jest szansa na podjęcie stanowiska pomimo, iż 

wniosek został złożony w dniu dzisiejszym? Pani Zawadzka poinformowała, że jako strażacy są w stanie 

sami się zorganizować jeżeli nie otrzymają jasnej odpowiedzi. Radny Dariusz Siemborski zapytał o 

koszty budowy łazienki? W odpowiedzi Pani Zawadzka poinformowała, że do pisma dołączony jest 

kosztorys na wykonanie łazienki i remont górnych pomieszczeń który wynosi łącznie ok. 35.000,00 zł, 

sama łazienka to około 20 000,00 zł. Głos zabrał także radny Igor Nicewicz, zapytał o możliwość 

wprowadzenia do kolejnych zmian w budżecie ewentualnej kwoty na remont? W odpowiedzi Wójt 

poinformował, że nie ma możliwości na chwilę obecną  pozyskać środków finansowych, zastanowimy 

się i podejmiemy decyzję. 
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Na posiedzenie sesji przybył zaproszony Pan Grzegorz Pik, Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w 

Pułtusku. Wójt przedstawił Pana dyrektora, który pełni swoją funkcję od lutego br. następnie Pan 

Grzegorz Pik poinformował zgromadzonych o następujących kwestiach: 

- wykonano przegląd dróg Klukowo - Kałęczyn i Klukowo – Świerkowo, wykonawca drogi dokonał 

zgłoszonych poprawek jednak wymagają one jeszcze kolejnych napraw (poprawiono pobocza oraz 

znaki), 

- wyrównane zostały drogi żwirowe, 

- został wymieniony przepust na drodze powiatowej w Gołębiach po ostatniej ulewie, 

- w całym powiecie został wykonany jeden pokos traw, będą wykonywane kolejne pokosy, 

- do przebudowy planowana jest droga Kowalewice Włościańskie – Ostrzeniewo, nie otrzymaliśmy 

dofinansowania na drogę Kacice – Pokrzywnica, jesteśmy na liście rezerwowej. Jeżeli nie uda się 

pozyskać środków to wtedy złożymy wniosek na odcinek Kowalewice Włościańskie – Ostrzeniewo. 

Radna Karolina Sikorska zwróciła uwagę na dane statystyczne odnośnie długości dróg wykonanych w 

ostatnich latach w Pokrzywnicy i w Świerczach. 

Radny Przemysław Ruciński: kiedy będą poprawione znaki, wykaszane są tylko pobocza a rowy już nie? 

Radny Zdzisław Sionek: we wsi Bruliny na końcu wsi jest tylko asfalt i rów brak jest pobocza które 

zostało zmyte przez ulewy, powinno to być poprawione, gdyż brak pobocza stwarza duże zagrożenie 

dla poruszających się drogą. 

Rady Jarosław Rej: droga Kowalewice – Ostrzeniewo w kierunku Chmielewa czy są jakieś plany? W 

odpowiedzi Pan Pik poinformował, że nie zna planów zarządu co do realizacji kolejnych dróg. Głos 

zabrał także Wójt, który poinformował o spotkaniu Wójtów zorganizowanego z inicjatywy Starosty w 

sprawie przebudowy dróg na powiatowych na najbliższe lata . Zwróci się do Starosty o przesłanie 

protokołu z tego spotkania. Ponadto droga powiatowa Wyrzyki – Pękale została przygotowana i jeżeli 

byłaby możliwość  to można by było złożyć wniosek do byłego FOGR na jego realizację. W imieniu 

sołtysa wsi Bruliny Wójt zgłosił również konieczność organizacji ruchu przy dawnym sklepie w 

Brulinach, znajduje się tam przystanek autobusowy z którego korzystają dzieci i wskazane jest 

namalowanie przejścia dla pieszych. 

Sołtys wsi Brodowo Pani Marzena Węgrocka prosiła o odkrzaczenie odcinaka drogi Strzegocin – 

Chmielewo, 

Radna Karolina Sikorska odczytała petycję mieszkańców wsi Kościesze i Gaj w celu podjęcia działań 

przebudowy drogi Kościesze – Gaj – Godacze – Prusinowice. Droga jest bardzo zniszczona, dawno 

wybudowana, popękany asfalt, brak pobocza, zarośnięte rowy. Radna przytoczyła również dane 

statystyczne odnośnie ilości wykonanych dróg powiatowych w poszczególnych gminach w kadencji 

2014 – 2018. Z danych wynika, iż Gmina Świercze plasuje się na ostatnim miejscu. Petycja została 

złożona na ręce Pana dyrektora oraz do wiadomości Wójtowi Gminy Świercze.  

Radny Igor Nicewicz zadał pytanie odnośnie ilości składanych wniosków czy wystąpień dotyczących  

naprawy czy ewentualnej przebudowy dróg?. W odpowiedzi Pan Pik poinformował, że nie zna 

dokładnej liczby wpływających wniosków. 

Pan Dyrektor stwierdził, iż perspektywą dla Gminy Świercze to droga Strzegocin – Szyszki oraz 

Kowalewice – Ostrzeniewo w pozostałych przypadkach tylko wykonanie nakładki. Ponadto o realizacji 

odcinków dróg decyduje zarząd Powiatu oraz Rada a on  jest tylko wykonawcą. 
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Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak zwrócił się z prośbą do Pana Dyrektora o częstsze 

wykonywanie przeglądów dróg co najmniej 3, 4 razy w roku a nie jak to jest teraz raz na rok. 

Podziękował za przybycie i udzielone informacje. 

Wolne wnioski: 

Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak poinformował o przekazaniu przez Biuro Prezesa Rady 

Ministrów przesłanego stanowiska Rady Gminy Świercze w sprawie finansowania oświaty do 

Ministerstwa Edukacji i Ministerstwa Rozwoju Wsi. 

Radny Dariusz Siemborski przypomniał o dziurze w okolicach oczyszczali w Ostrzeniewie, ponadto we 

wsi Brodowo płoty nowych działkowiczów są chyba za blisko drogi, jeżeli uda się pozyskać środki na 

drogę to może dojść do takiej sytuacji, że właściciele tych płotów będą musieli je rozbierać. W 

odpowiedzi Wójt poinformował, że zostało to sprawdzone i płoty nie stoją w pasie drogowym. 

Radny Łukasz Ołdakowski: Czy rodzice mają wpływ na zmianę nauczyciela od języka angielskiego? W 

odpowiedzi Wójt zwrócił uwagę że nauka języka wymaga systematyczności i zacytował jednego z 

byłych radnych „Moja córka uczy się 15 minut i ma same 5”, w tej kwestii należy rozmawiać z 

dyrektorem szkoły. Ponadto nauczyciel język angielskiego jest dobrym i wieloletnim pracownikiem 

żadne uwagi na temat pracy nauczyciela nie wpływały do Urzędu. Do szkół zostały zakupione laptopy 

oraz osprzęt do prowadzenia lekcji on-line który na pewno ułatwi pracę i jakość lekcji. 

 Radny Przemysław Ruciński: mam pytanie odnośnie zdalnego nauczania na jakiej platformie będzie to 

prowadzone. Odpowiedzi na to pytanie udzielił Pan Adam Kubajewski - informatyk, jeżeli chodzi o 

szkołę w Strzegocinie to prowadzili zajęcia na aplikacji DISCORD natomiast w Świerczach nie wiem jak 

ten problem był rozwiązany. Pan Wójt dodał jeszcze, iż od 1 września br. planowane jest wprowadzenie 

dziennika elektronicznego w szkołach co na pewno usprawni pracę chociażby w czasie dalszej epidemii. 

Radny Sławomir Radomski: Kiedy ruszą z budowa kanalizacji? W odpowiedzi Wójt poinformował, że 

termin wykonania prac wynikający z umowy to czerwiec 2021 roku. Jeżeli będą sprzyjające warunki 

pogodowe wykonawca może prace wykonać wcześniej, nawet w styczniu. 

Radny Łukasz Ołdakowski zaproponował aby zrobić plan wykaszania, na ul. Jaśminowej wykaszanie 

trawy nie zostało dokończone. W odpowiedzi Wójt poinformował, że najpierw wykaszane są drogi 

asfaltowe o większym natężeniu ruchu a pozostałe odcinki w dalszej kolejności. Nadal jest problem z 

zaśmiecanymi rowami w których znajdują się kamienie i druty. W wysokiej trawie te rzeczy są 

niewidoczne i znowu doszło do uszkodzenia kosiarki. 

Ad:15 

O godz. 13.34 Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak zamknął XVIII Sesję Rady Gminy Świercze. 

 

        Przewodniczący Rady 

           Wiesław Adamiak 

 

Protokół sporządziła: 

  Agnieszka Dębska 


